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Nasza składka 
zdrowotna wynosi 
1,25%!

Piotr Warczyński, 
były wiceminister 
zdrowia, w roz-

mowie z „Menedżerem Zdrowia” 
wypowiedział się na temat finan-
sowania systemu ochrony zdrowia: 
– Polski system jest jednym z najniżej 
finansowanych w Europie, zarów-
no ze strony budżetu państwa, jak 
i ze strony społeczeństwa. Składka 
zdrowotna wynosi 9%, ale większość 
z nas zapomina, że 7,75% co roku od-
pisujemy od podatku. A to oznacza, 
że – upraszczając cały proces – nasza 
składka zdrowotna wynosi nie 9%, 
ale 1,25%! Przy takiej wysokości 
finansowania żadne, nawet prze-
myślane reformy nie mogą się udać. 
Aktualnie naszym najważniejszym 
wyzwaniem jest przekonanie społe-
czeństwa o konieczności zwiększenia 
jego udziału w finansowaniu  
systemu ochrony zdrowia i osiąg- 
nięcie zalecanego przez OECD  
minimum PKB przeznaczanego  
na zdrowie, które powinno wynosić 
co najmniej 7%. <<

Tyle podpisów uzbierali 
przedstawiciele Porozumienia 
Zawodów Medycznych pod 

obywatelskim projektem 
ustawy o wynagrodzeniach 
w zawodach medycznych. 

Projekt trafił do Sejmu 
15 maja.

239 476

Tyle pieniędzy Ministerstwo Zdrowia przeznaczy na projekt o nazwie Uruchomienie 
i prowadzenie portalu informacyjnego z bazą wiedzy dotyczącą zdrowia 
prokreacyjnego. Portal wypromuje kalendarzyk małżeński.
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Leczenie raka, czyli spontaniczny  
spór polskich autorytetów medycznych

DWUGŁOS
JACEK FIJUTH  

RADIOTERAPEUTA, PREZES POLSKIEGO TOWARZYSTWA  

ONKOLOGICZNEGO:

Nie jest prawdą, że najlepszą  
metodą leczenia raka prostaty 
jako choroby zaawansowanej 
miejscowo lub ograniczonej do 

narządu jest chirurgia. We wszy st-
  kich rekomendacjach – polskich, 

europejskich i amerykańskich – chirurgia i radioterapia 
są wymieniane jako metody jednakowo skuteczne. Właśnie 
dzięki powszechnemu wprowadzeniu w Polsce w ostatnich 
latach nowoczesnej radioterapii wskaźniki przeżyć 
poprawiły się o 10 punktów procentowych. 

PIOTR CHŁOSTA  

CHIRURG, PREZES POLSKIEGO TOWARZYSTWA 

UROLOGICZNEGO: 

Liczba chorych napromienianych 
wzrosła m.in. z powodu 
uwarunkowań ekonomicznych, 
korzystnych dla ośrodków dyspo- 

nujących tą techniką leczenia. 
Radioterapia jest czterokrotnie 

lepiej wyceniona niż radykalna 
prostatektomia. Tymczasem u ludzi młodych leczenie 
metodą napromieniania, charakteryzującą się większym 
prawdopodobieństwem powikłań, nie znajduje 
uzasadnienia, chyba że chory sam wybiera radioterapię 
zamiast leczenia chirurgicznego.
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Wypowiedzi pochodzą z dyskusji na stronie www.termedia.pl
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Przeciwko partii
Andrzej Sośnierz, zastępca przewodniczącego sejmowej Komisji Zdrowia, 
jako jedyny polityk PiS nie poparł rządowej ustawy o płacach minimalnych 
pracowników wykonujących zawody medyczne. Za ustawą o płacach mini-
malnych pracowników wykonujących zawody medyczne głosowało 277 po-
lityków Prawa i Sprawiedliwości. Tylko Andrzej Sośnierz był innego zdania.
 <<

PONAD 1/3 POLAKÓW UWAŻA,
że w ochronie zdrowia jest korupcja

Zmniejsza się liczba Polaków, którzy uważają,  
że korupcja w kraju stanowi duży problem 
społeczny. Zmniejsza się, ale nadal sądzi tak 
76% ankietowanych przez CBOS. Najbardziej 
korupcyjne obszary to polityka, służba zdrowia 
i wymiar sprawiedliwości.

W ciągu ostatnich niespełna czterech lat odsetek badanych uważających,  
że korupcja stanowi bardzo duży problem, zmniejszył się o 8 punktów procen-
towych. Jest na poziomie 31%. Respondentów twierdzących, że jest on duży, 
także ubyło, z 87% do 76%. Wzrosła zaś liczba osób przekonanych, że zjawisko 
to nie jest szczególnie znaczące, z 8% do 15% – donosi Polsat News i infor- 
muje, że według respondentów najczęściej korupcja występuje w polityce  
(uważa tak 48% badanych), a w drugiej kolejności w służbie zdrowia (38%). 
Z kolei sądy i prokuratura są najbardziej skorumpowanymi instytucjami  
zdaniem 32% badanych, a 30% ma taką opinię o urzędach administracji 
samorządowej.

WZROSŁA AKTYWNOŚĆ
organów ścigania w sprawach 
o błędy lekarskie

W ciągu roku o ponad 30% zwięk-
szyła się liczba postępowań w spra-
wie błędów lekarskich. Wynika to 
ze wzrostu aktywności śledczych. 
W 2016 r. prokuratury w całym kraju 
prowadziły 4963 postępowania doty-
czące zarówno śmierci pacjentów, 
jak i ciężkiego uszkodzenia ciała. 
Wzrost liczby postępowań to efekt 
utworzenia specjalnych wydziałów 
w prokuraturach regionalnych. 
Nawet adwokaci przyznają, że 
poprawiła się jakość postępowań. 
Aktywność śledczych dostrzegają 
też lekarze, m.in. prof. Romuald 
Krajewski, wiceprezes Naczelnej 
Rady Lekarskiej. Uważa on, że 
wzrost liczby postępowań świadczy 
o większej aktywności organów 
ścigania. Podkreśla, że w 2016 r. nie 
wydarzyło się w służbie zdrowia nic, 
co by radykalnie zmieniło warunki 
pracy lekarzy lub postawiło przed 
nimi wyjątkowe wymagania, którym 
by nie sprostali.

Tyle pieniędzy wyda Narodowy Fundusz 
Zdrowia na zakup biletów lotniczych 

i kolejowych na wyjazdy zagraniczne. Wyjazdy 
odbędą się w ciągu dwóch najbliższych lat, a więc 

już w trakcie „stanu likwidacji”.
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PiS Express
Prawo i Sprawiedliwość przeforsowało ustawę o płacach minimalnych 
pracowników wykonujących zawody medyczne. Podczas głosowania, które 
odbyło się 8 czerwca, ustawę poparło 282 posłów. Przeciwko projektowi 
opowiedziało się 142, a dwóch wstrzymało się od głosu.
Politycy Prawa i Sprawiedliwości nie zgodzili się na połączone rozpatrywanie 
rządowego projektu ustawy o płacach minimalnych pracowników wykonu-
jących zawody medyczne i projektu obywatelskiego. Podczas głosowania 
w trakcie posiedzenia sejmowej Komisji Zdrowia wniosek został zaapro-
bowany przez 12 posłów, a 17 go odrzuciło. Odbyło się pierwsze czytanie 
projektu rządowego.
W czwartkowy wieczór 8 czerwca przeczytano projekt po raz drugi, choć do 
popołudnia takiego punktu nie było nawet w porządku obrad. Po godzinie 
20 odbyła się krótka dyskusja z pięciominutowymi oświadczeniami klubów 
i pytaniami posłów.  <<Fo
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